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meghatározása 

2. A jelenlévő tagok meghatározása, a közgyűlés határozatképessége 
3. 2016-os pénzügyi év beszámolója 
4. EB/VB szakmai és pénzügyi beszámolója 
5. IODA Közgyűlésről beszámoló 
6. 2017-es előzetes pénzügyi terv elfogadása 
7. Egyéb kérdések 

 
1. Napirendi pont: A levezető elnök, a szavazatszámlálók és a jegyzőkönyv 

vezető választása 
 
A jelenlévők egyhangúlag megválasztják Vándor Róbert elnökségi tagot levezető 
elnöknek, Bakóczy Róbert és Bagyó Áron edzőket szavazatszámlálónak, valamint 
dr. Rechnitzer Dórát jegyzőkönyvvezetőnek. 

 
2. Napirendi pont: A jelenlévők tagok meghatározása, a közgyűlés 

határozatképessége 
 
Ralovich Gábor elnök kijelenti, hogy az Optimist Osztályszövetség részéről a 
fentebb meghatározott elnökségi tagok vannak jelen, valamint az Optimist 
Osztályszövetség meglévő 182 tagjából, 43 tag képviselteti magát a jelenléti ív 



aláírásai alapján, ld. fentebb.  Külön köszönti a Magyar Vitorlás Szövetség 
nevében megjelent Holczhauser András főtitkár urat. 
 
Ralovich Gábor elnök kijelenti, hogy a 2017. október 6. 17 órára meghirdetett 
közgyűlés nem volt határozatképes, 182 tagból 9 volt jelen (92 fő kellett a 
határozatképességhez), így ma megismételt közgyűlés tartanak.  A mai napon a 
közgyűlés a megjelentek létszámától függetlenül határozatképes. 
 

3. Napirendi pont: 2016-os év pénzügyi beszámolója 
 
Szalontai Bence beszámol a 2016-os pénzügyi évről az alábbiak szerint: 
Bevételi oldalon: MVSZ-től kapott támogatás összege 3,5M Ft volt, 129 befizetett 
tagdíj összege, valamint a 2015-ös évről maradt 691.180,- Ft képezte a 
gazdálkodás alapját. 
Kiadási oldalon: az MVSZ-től kapott támogatás 7o%-át élsportra, a válogatott 
csapatra, a VB-EB utazásra, valamint 3o%-át a bázisképzésre fordította az OP 
Szövetség. 
Kiadási oldalon: IODA tagdíj, honlap tárhely, edzőtábor költsége, 3 
osztályszövetségi hajó állagmegóvása, a VB csapat nagyobb összeget kapott 
~1,53 M Ft, az EB csapat 1,17 M Ft támogatást kapott, őszi edzőtábor ~ 950 ezer 
Ft volt. 
Az edzőtáborban65 versenyző és 18 edző vett részt, az Osztályszövetség az edzők 
szállását és ellátását, valamint a motorosok üzemanyag költségét és a 
hajótárolást fizette. 
Hodács Attila a honlapot térítésmentesen tartja karban és kezeli. 
 
1/2017. sz. Határozat: Az Optimist Osztályszövetség 2016-os évre vonatkozó 
pénzügyi beszámolóját a jelenlévők elfogadják, 38 igen, 1 nem szavazattal és 4 
tartózkodással. 
 
MVSZ részéről Holczhauser András főtitkár észrevételezi, hogy az MVSZ 
alapszabálya alapján minden év május 31-ig el kell fogadni az előző évre 
vonatkozó pénzügyi beszámolót, és megjegyzi, hogy célszerű lenne az Optimist 
Osztályszövetségnek is ezt figyelembe venni. 
 
Török Péter elnökségi tag határozati javaslattal él, hogy az Optimist 
Osztályszövetség mindig kötelező jelleggel az előző tárgyév pénzügyi jelentését 
május 31-ig fogadja el. 
 
A jelenlévők egyhangúan elfogadják és támogatják Török Péter elnökségi tag 



határozati javaslatát. 
 
2/2017. sz. Határozat: Az Optimist Osztályszövetség kötelező jelleggel az előző 
tárgyév pénzügyi jelentését az adott év május 31-ig fogadja el, ezzel megfelelve 
az MVSZ Alapszabályának. 
 

4. Napirendi pont: EB és VB szakmai beszámoló: Török Péter szövetségi 
edző beszámolója 

 
EB-VB válogató versenysorozat 2016. őszétől 2017. májusáig tartott. A szakmai 
program és pénzügyi beszámoló összefügg, de először a szakmai beszámolóval 
kezdeném.  EB-VB válogató versenyek kiírása időben megtörtént, azonos 
válogatási elvek szerint, mint az elmúlt pár évben.  A válogató sorozatban 2 hazai 
és 5 külföldi verseny volt, valamint az előző évi magyar ranglista eredménye.  
Ebben a válogató sorozatban 8 vitorlás klubból 45gyerek vett részt a külföldi 
kvalifikációs versenyeken, ezek olyan versenyek voltak amik az EB-VB fajsúlyát 
képviselték, ez volt a cél a meghatározásuknál.  A három nagyobb nemzetközi 
verseny hangsúlyosabban számított. EB-VB csapat összetétele 9 fiú és 2 lány volt, 
3 Klubból. A valódi verseny ~ 13-15 fiú és 3 lány között zajlott, a végén az utazó 
csapatok a következők lettek: 
 
VB-re utazók: 
Bányai Attila 
Borda Levente 
Nagy Bendegúz 
Szabó Roni Oszkár 
Zolnai Sámuel János 
 
EB-re utazók: 
Benyó Máté 
Jeney Máté 
Tóth Attila 
Verebély Mátyás 
Carra Chiara Lisa 
Litkey Janka 
 
VB szakmai beszámoló: 
Thaiföldön egész más tengeri, óceáni viszonyok között lehetett vitorlázni, 
áramlási viszonyok és az időeltolódással is számolni kellett. A VB-re július 5-én 
utaztunk ki, július 6-12-ig edzés és felkészülés volt, hajók felmérése, 



regisztrációk, egyéb teendők. A helyszín különlegessége az áramlás volt, áramlási 
tényezőkre figyelve edzettünk a verseny előtt, de ez más volt a verseny alatt és 
a felkészülés idején is, voltak napok amikor 40m/perc volt az áramlás, mások 
voltak a viszonyok, talán kicsit kedvezőbben alakult az ár-apály a verseny alatt.  
62 ország 281 versenyzője volt jelen a Thaiföldi VB-n, 4 csoportban zajlottak a 
futamok, volt 3 kvalifikációs nap, 2 nap csapatverseny és 3 nap döntő futamok, 
amelyeken a kiírt 6 futamból csak 3 lett megtartva.  A 12 futam helyett csak 9 
futam volt.  A stratégia az volt, hogy a kvalifikációs futamok alatt 3 jó helyezés 
legyen és a többi átlagos futameredmény legyen és 1 rossz amit ejteni lehet. 
Nagy Bendegúz bekerült az aranycsapatban, többieknek nem annyira sikerült jól, 
nem egyforma háttérrel érkeztek a gyerekek, volt aki állandó teljesítményt 
nyújtott, volt aki hullámzót, végül 3 versenyző a bronz csoportba, 1 versenyző az 
ezüstcsoportba és 1 arany csapatba került. A realitás szintjén ezt az eredményt 
jónak tekintjük, de a tudásuk alapján jobb helyezésük lehetett volna a 
versenyzőknek, mert a fajsúlyosabb nemzetközi versenyeken jobb teljesítményt 
értek el.  Kicsit rosszabbul sikerült ez a VB, jobb eredmény lehetett volna, 
csalódottsággal jöttünk haza. 
 
Eredmények: 
Nagy Bendegúz 51. 
Bányai Attila 107. 
Szabó Roni Oszkár 158. 
Zolnai Sámuel János 163. 
Borda Levente 168. 
 
Csapatverseny a kvalifikációs futamok után volt, 24. országként jutottunk be a 
csapatversenybe, 48 ország közül.  A versenyzőknek nem volt azonos a 
felkészültsége, így kellemetlen hibák miatt vereségeket szenvedtünk. A 
versenyzők csapatszinten sem voltak összeszokva, az optimist világban 
Magyarország ebben le van maradva, vannak országok akik csak ezekre a 
csapatversenyekre készülnek.  Versenyzőink lelkesek voltak, de sajnos hamar 
kiestünk.  A jövő évre vonatkozva szakmai célunk, hogy ezzel komolyabban 
foglalkozunk. 
 
EB szakmai beszámoló: 
Bulgáriában, Burgasban volt az Európa bajnokság megrendezve.  Itt sem volt 
felkészülési versenyünk, de több klubból, több ismerős edzőtől szereztünk 
tapasztalatot, sok információt kaptunk előre a helyszínnel és a szélviszonyokkal 
kapcsolatban.  A helyszínen 4 napos edzés volt, mindennap ugyanaz a stílus, 
ugyanaz a menetrendszerinti szél volt. A meghirdetett mindegyik 10 futam 



megvolt, nagyon stabil, könnyen követhető szél volt, ideális, jó kiismerhető 
időjárási viszonyok voltak, elégnek bizonyult a 4 nap edzési időszak.  
Nagyobb, sokkal erősebb volt a VB színvonala, de az EB színvonala is jó volt, nem 
a legjobb csapattal voltunk ott, de bizonyították versenyzőink, hogy ilyen komoly 
nemzetközi versenyen is megállják a helyüket.  Jeney Máté végig nagyon jól 
szerepelt, Tóth Attila versenyzőnk is nagy ugrást hajtott végre a selejtezők során, 
mert az első napok bronz csoportjának végéről bekerült az arany csapatban.  A 
megbeszélt stratégia jól működött, talán Jeney Máté ennél kicsit jobb eredményt 
érhetett volna el, többi versenyzőnk is szépen teljesített. Ezzel párhuzamosan 
szinte egy külön EB volt a lányok részére.  A magyar lányok szereplésében sok 
nehézség volt, a kvalifikáció során is elmaradtak, de végül a lányok ezüst 
csoportban szerepeltek. 
 
Eredmények: 
Jeney Máté 8. 
Benyó Máté 11. 
Tóth Attila 30. 
Verebély Mátyás 43. 
 
Litkey Janka 78. 
Chiarra Lisa Carra 86. 
 
Nem tértem ki a szakmai beszámolóban arra, hogy az utánpótlás nevelésben a 
külföldi versenyeken résztvevő magyar versenyzők száma egyre nagyobb, edző 
kollégák munkája egyre jobban látszik.  Egyre komolyabb ereje van a magyar 
optimist osztályszövetségnek külföldön, az előző évek edzői és versenyzői 
munkája mutatkozik meg.  Az edző kollégák munkáját, akik részt vettek a külföldi 
versenyeken nagyon köszönjük. 
 
Az EB-VB válogatottnak volt egy Torbole-i edzőtábora, amelyben nagy hangsúlyt 
fektettünk az együttműködésre a vízen és a csapatmunka során.   
 
Kérdés: Az EB helyszínén miért nem volt EB-VB válogató verseny? 
 
A kerekedi verseny alatt volt egy meghirdetett verseny Burgasban, azért nem 
voltunk ott.  De valóban jogos a kérdés, mert aki megnyerte az EB, egy teljesen 
ismeretlen vitorlázó volt, aki ott volt egy szezont és így nyerte meg az EB-t.  Nem 
egy komoly versenyhelyszín, nincs infrastruktúrája, nem nagyon láttunk ott 
optimist hajót, nem jelentős optimist helyszín. 
 



Kérdés (Brencsán Dávid edző): A magyar válogatott egyetlen percet sem edzett 
a VB csapat versenyre? 
 
Török Péter szövetségi edző válaszol: Ez így nem igaz, mert a VB előtt volt egy 
meghirdetett hétvége a Spartacusban, aminek célja éppen a csapatversenyre 
való felkészülés volt, 3 VB kerettag volt jelen, velük edzettünk is. 
 
Észrevétel (Bányai Attila): Nem értem a szakmai hátterét annak, hogy a VB csapat 
edzés nélkül elinduljon egy VB csapatbajnokságon, ez annyira más szerintem 
nem kell elindulni ezen.   
 
Török Péter szövetségi edző válaszol: 2 évvel ezelőtti VB-n a magyar csapat az 
első 16-ba bejutott és nem edzettek többet erre a versenyre, mint az idei csapat.  
MVSZ tudja, hogy csapatversenyt megrendezni nagyon macerás, nem egyszerű 
dolog, nem nagyon szeretik a klubok.  Mi a Spartacusban szoktunk 
csapatversenyt csinálni, mert több gyerek van.  Szlovéniába voltunk már ilyen 
versenyen, de ott már ott sincs ilyen verseny. 
 
Észrevétel (Bányai Attila): Úgy gondolom, hogy sokkal nagyobb hangsúlyt kell 
fektetni az edzésre, a VB alatt a gyerekre nagyobb súly lett téve, nagyobb elvárás 
a csapatverseny tekintetében. Magasabbra tetted a lécet. 
 
Észrevétel (Nagy István): Rövidebbre kellene venni a EB-VB válogató szezont és 
jobban hangsúlyozni a felkészülést.  Csapatversenyt személy szerint nagyon 
jónak tartom.  Nagyon rácsúszott a felkészülésre a válogató szezon, így rövidebb 
lett a felkészülés idő. 
 
Kérdés (Brencsán Dávid edző): Az EB kiírási szabályok engedik 3 lány indulását, 
mi volt az oka annak, hogy 3. lány nem ment ki az EB-re? 
 
Török Péter szövetségi edző válaszol: EB-VB ranglistán 9 helyre 15 fiú 
versenyzett, a lányok közül 3 lány helyre valójában 2 lány versenyzett.  A lányok 
közül az aktuális versenyzők közül, kiülés esélyes volt 2 versenyző, minden tét 
nélkül versenyeztek a lányok, mert a ranglistán az első 3 lány mindig ugyanaz 
volt, így a 3 lány tuti kijutott volna, ez nem volt megfelelő, hogy verseny nélkül 
kijutottak volna.  Pontosabban le lesznek írva a szempontok a jövőre nézve, hogy 
milyen szempontok szerint kell a lányok között válogatni.  De röviden a fiúk 
között valódi verseny volt, a lányoknál nem igazán. 
 
3/2017. sz. Határozat: Az Optimist Osztályszövetség Török Péter szövetségi edző 



EB és VB szakmai beszámolóját a jelenlévők elfogadják 19 szavazattal, 1 nem 
szavazattal és 3 tartózkodással. 
 

5. Napirendi pont: IODA közgyűlésről beszámoló: Szalontai Bence 
elnökségi tag beszámolója 
 

Szalontai Bence beszámol, hogy a VB ideje alatt volt az IODA éves közgyűlése, 
amely több szekcióban zajlott és több napig.   
 
Többek között az osztályszabályok változtak, nagyjából  a meglévő gyakorlatot 
követték, például a sott esetében további áttét berakása, bummon lévő 
háromszög karika nem mozgatható, stb.  A részletes szabályváltozásokat a 
honlapra felrakjuk hamarosan, ezeket 2018. január 1-től kell alkalmazni. 
 
Új elnökséget is választottak, az IODA új elnöke a VB-t megrendező helyi klubból 
jött Kevin Whitcraft.    A VB 2019-ben Antigua-n lesz, a 2019. évi EB 
Franciaországban kerül megrendezésre. 
 

6. Napirendi pont: 2017. évi előzetes pénzügyi beszámoló: Szalontai Bence 
elnökségi tag előterjesztésében 

 
Bevételi oldal: A MVSZ-től ebben az évben 3 M Ft támogatást kapunk, 785 ezer 
Ft a tagdíj bevételünk van a 157 fő versenyzőtől és az aktív edzőktől, ~767 ezer 
Ft 2016. évből a maradvány.  A MVSZ célzott támogatásként 1,5M Ft-ot és 
további 1,5M Ft-ot állapított meg nekünk, amelyet az MVSZ kérésének és 
terveinknek megfelelően edző továbbképzésre és a nemzetközi edzőtáborra 
(Portoroz) fordítjuk. A MVSZ kérte, hogy egy külföldi edző jöjjön és képezze a 
hazai edzőket, így a görög válogatott edzője Atzemian Vagelis jön velünk 
Portorozba. Ő tartott már korábban is nekünk ezdzőtábort Balatonfüreden. Erre 
az edzőtáborra 8oo ezer Ft-ot tervezett be az OP szövetség.   
Kiadási oldalon: Állandó költségek az IODA tagdíj, a szövetségi hajópark 
karbantartása és a honlap tárhely. Programunk az őszi edzőtábor, valamint a 
válogatott program.  Az idei évben a válogatott felkészülésére és a 
csapatprogramra, nagyon komoly lehetőséget kaptunk, a T-System szponzorálta 
az Osztályszövetséget.  A szponzorációt Szabó Vilmos és Brencsán Dávid 
szerezte. az volt az elv, hogy az EB-VB-re való kijutást, ne a versenyzők közötti 
anyagi különbség okozza, hanem a valódi tudás. Napokon belül felrakjuk a 
honlapra a jelenlegi pénzügyi állapotot, amelynek az előző évekhez hasonlóan az 
volt az alapja, hogy a támogatás 70%-a a válogatott keretre és 30%-a a bázis 
építésre menjen. 



 
Észrevétel (Rechnitzer Dóra): Köszönjük a beszámolót, de nagyon örülnénk, ha a 
következő közgyűlés előtt megkaphatnánk a pénzügyi és szakmai beszámolókat 
előre és akkor tudnánk miről szavazunk és miről fog pontosan szólni a közgyűlés.  
Javaslom, hogy kivetíteni sem ártana az excell file-okat amiről beszélünk, hogy 
lássuk pontosan miről van szó. Szeretnénk az anyagokat előre megkapni, hogy 
szavazni tudjuk róla. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Ez a hajóosztály a legnagyobb a MVSZ-ben, 
megköszönöm, ha javasol valaki valamit, de nagyon nagy a tagság, tegnap is 92 
főnek kellett volna jelen lennie.  Az előző évek munkája most gyümölcsözik, 
nagyobb taglétszám is mutatja, hogy ennek a munkának meg lett az eredménye, 
és mi is tudjuk, hogy ennek határait is meg kell határozni.  Elnökség munkája 
mutatja meg, hogy hogyan felel meg ennek.  Megköszönve MVSZ főtitkárnak is 
az MVSZ egyre nagyobb a támogatást ad az optimist osztályszövetségnek.  Ebben 
az évben sok negatív kritikát kapott az elnökségünk, de munkák gyümölcse a 
nagyobb létszámban is például megmutatkozik. Közösen csináljuk, amit 
csinálunk, jó lenne ha ez elhangozna és  az eredmények is igazolnák ezt. 
 
Észrevétel (Vladiszlajev Axentia): A szülők részéről is több szakmai és 
szponzorációs támogatást lehetne szerezni, ha kihasználnánk a szülők 
kapcsolatrendszerét.  A szülők is tehetnének ebben lépéseket.  Például a 
gyerekek hajója reklámhordozó lehetne, stb.  A szülőket meg lehetne kérdezni, 
hogy ebben tudnának-e segíteni.  Jó lenne ilyen szponzoráció, hogy az 
osztályszövetség  plusz anyagi forráshoz jusson, pld. a világversenyen jobban 
tudjunk szerepelni vagy több külföldi versenyre lehetne elmenni.  Hazai 
versenyeken is lehetne névadó szponzort keresni. 
 
Felkérés (Bányai Attila): Szeretnénk kérni, hogy Elnök úr értékelje az Elnökség 
éves munkáját. 
 
Ralovich Gábor elnök válaszol: Próbáljuk olyan irányba formálni a saját 
munkánkat, hogy megfeleljünk az egyre növekvő létszámnak, amely tavaly 127 
tag volt, az idén már 157 tagunk van.  Egyre nagyobb létszámban vagyunk jelen, 
a legnagyobb szövetség vagyunk az MVSZ-en belül.  Az Elnökség tagjai a saját civil 
munkájuk mellett végzik ezt a feladatot, amiről azt gondolom, hogy mindenki 
beletette munkáját, hogy a lehető legjobban működjön a szövetség.  A hazai és 
külföldi kapcsolatokban is fektettünk energiát.  Szerintem minden évben egyre 
többet ér el a szövetség és egyre komolyabb célokat fogalmaz meg. 
 



Észrevétel (Gábor Dénes edző): Köszönjük szépen az éves munkátokat, én 
szakmai szinten is elismerem.  Azonban csalódottságomnak szeretnék hangot 
adni, hogy csak a múltról beszélünk.  A következő fórum, ahol beszélgethetünk 
jövő májusban lesz, nincs ez edzőknek fórum, ahol végig beszélhetjük azokat a 
hibákat és problémákat amiket látunk, milyen következtetéseket lehet levonni a 
tapasztalatokból.  Csalódott vagyok, sajnos ezen a közgyűlésen is csak a 
számokról van szó. 
 
Észrevétel (Kálmán Ferenc): Most láttam a honlapon, hogy mik a jövő célok és 
válogatási elvek, nagyon örültem volna, ha a szülők is bele lennének vonva 
valamilyen formába ebben a döntéshozatalba. 
 
Észrevétel (Nagy István): Szeretném megjegyezni, hogy a szülők számára nem 
nem látható jól az Elnökség működése, nagyon zártnak látom. 
 
Észrevétel (Gábor Dénes edző): Kellene egy edzői fórum, ahol javaslatokat 
tennénk egymásnak.  Felmerültek itt is kérdések, hogy a válogatott későn lett 
kihirdetve, csapatverseny legyen vagy ne legyen, hamarabb kellene elkezdeni a 
gyerekekkel a munkát, ez folyamatos probléma mindig.  Az edzőket is meg kell 
hallgatni, például én nem pártolom Pulát, mint válogató versenyt. 
 
Ralovich Gábor elnök válaszol: Portrozban az idei edzőtáborban lesz erre 
lehetőség, hogy az edzők beszélgessenek.  A versenyrendelkezéseket is át kell 
gondolni, azokat megvitatva lehet képviselni az MVSZ felé, ami kivitelezhető és 
elfogadható az MVSZ kereteiben. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Reális kérésnek tartom, amit Gábor Dénes 
felvetett.  A válogatási elveken akkor van értelme változtatni, ha nagyon nem 
sikerül azokat megvalósítani, nincsenek kőbe vésve.  A válogató versenyek 
kiválasztását azt határozza meg, hogy melyik versenyek milyen időszakban 
vannak és Európán belül melyik versenyeknek milyen az elérhetősége.  Az 
európai nagy versenyeket pld. Garda Meeting az aktuális egyházi ünnepekhez 
igazítják, de ilyen Workum is.  Sajnos ez az egyik évben lehet 3 héttel később is, 
tavalyi nagyon szoros volt, most pld Workum esetében tudjuk, hogy 2 héttel 
korábban lesz, mint tavaly.  Pulára visszatérve azt gondolom, hogy a 35o fős 
mezőny rendben van, de a helyszín az borzalmas, azonban sokan az elérhetősége 
(közelsége), a kedvező anyagi ráfordítás miatt, preferálják a szülők. 
 



Észrevétel (Gábor Dénes edző): Figyelembe kellene venni, a versenyhelyszínek 
időjárását és azt a tendenciát, hogy bizonyos versenyek és helyszínek erősödnek, 
vannak már sokkal jobban elérhető helyszínek, pld. fapados járatokkal. 
 
Észrevétel (Bányai Attila): Versenyeket hazait és nemzetközi versenyeket 
egyaránt kellene értékelnünk és vonjuk le a tapasztalatokat a versenyek után, jó 
lenne a szülőknek visszajelzést adni és évente lehetne kiértékelni. Jó lenne ha az 
elnökségnek lenne kapacitása, hogy visszajelzést adjon. 
 
Észrevétel (Fehér Gyula): Nagyon jó lenne, ha az Elnökség kitalálna valami 
kommunikációs felületet, amin ki lehetne beszélni a tapasztalatokat, lehetne 
kommunikálni egymással. Talán a valami blog-féleségen. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Az Optimist Osztályszövetség nem egy önálló 
költségvetési szerv, nincs önálló gazdálkodásunk, nincs bankszámlánk, így 
formailag sem vagyunk önállóak.  Az OP Osztályszövetség gazdálkodását az MVSZ 
számolja el.  MVSZ alá vagyunk rendelve, vannak olyan területek, amiket nem 
tudunk befolyásolni, talán a laser szakosztály önállóan gazdálkodott egy darabig.  
A pénzügyi keret egy közölt adat számunkra, saját gazdálkodásunk nagyjából a 
tagdíjból és a támogatásból áll, a tagdíj sem a mienk, nem tudunk pénzügyileg 
tervezni, csak felhasználni tudjuk a közölt keretet.  Nagy összegű támogatást 
kaptunk, de senki nem adta oda, hogy ki hogyan lehet felhasználni, utólag tudtuk 
meg, ez az MVSZ. 
 
Szalontai Bence elnökségi tag válaszol: Jók a felvetések, köszönjük szépen, igen 
dolgoznunk kell a kommunikáción, több szülői fórum kell, kell beszélgetni, akár 
a már megszavazott terveket is lehet átértékelni ezen fórumok alapján.  Évente 
több szülői fórumot kell tartani, vannak ranglista versenyek, ahol szintén lehet. 
 
Észrevétel (Vladiszlajev Axentia): Válogató versenyekkel kapcsolatban, csak 
annyi észrevételem van, hogy sok gyerek szeretne ezen részt venni, de 
javasolnám, hogy miután most tudjuk hogy az idén a VB és az EB is EU-n belül 
lesz, ezért célszerű lenne, sűrűben részt kell venni ezeken a helyszíneken 
versenyeken részt venni.  Az idén egy ismeretlen szerb kisgyerek lett EU bajnok, 
ő is csak a helyszínen edzett ezért nyert. Most is lesz Ciprus és EB helyszínen 
verseny, de még pld nincs meg az időpont. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Igen, ez lehet példaértékű nekünk is. 
 



Ralovich Gábor elnök válaszol: Terv, hogy menjünk ki minél több ilyen versenyre, 
de ahhoz tudnunk kell az időpontokat is, amikről még nem tudunk. 
 
Észrevétel (Gábor Dénes edző): Cipruson edzőtábor lesz a VB helyszínén, bárki 
részt vehet.  Előre lehet gondolkodni a társkapcsolatokról, elnöki szinten 
csereprogramot lehetne kialakítani. 
 
Ralovich Gábor elnök válaszol: Nemzetközi kapcsolatokon sokat dolgozunk. 
 
Észrevétel (Vladiszlajev Axentia): Palicson a ciprusi válogatott edzője mondta, 
hogy szeretne a Balatonra jönni, végül nem jöttek, nem alakult ki a kapcsolat, mi 
nem jelentkeztünk náluk. 
 
Ralovich Gábor elnök válaszol: Kérjük, hogy ilyen kapcsolatokról tudtok az email 
címünkre küldjetek levelet, hívjatok minket és azonnal felvesszük a kapcsolatot 
velük. 
 
Kérdés (Jan Veenstra: Én azt látom, hogy nincs elég optimist edző, ezért 
szeretném megkérdezni, hogy a szövetség mit tesz ennek értekében? 
 
Ralovich Gábor elnök válaszol: Mi is látjuk a problémát, MVSZ felé mi is jeleztük, 
nagyon fontos az optimist , mert a gyerekek innen indulnak, innen szakosodnak 
tovább.  
 
Szalontai Bence elnökségi tag válaszol: A Portoroz-i edzőtáborban szombat és 
vasárnap estére is be lehet tervezni edzői fórumot, szerintem is legyen ilyen 
program, tervezzétek be.  A hét folyamán ezt küldjétek el nekünk, ha van konkrét 
javaslatotok és belefoglaljuk a programba. 
 
Észrevétel (Szabó Vilmos): Nem akaratam megszólalni, de az elnökség felhozza, 
hogy ellenséges a légkör, elnézést de idehívtak bennünket a 2o16 
költségvetésről szavazni, tegnap a honlapon láttuk meg a válogatási elveket, meg 
sem lehet beszélni, nem szólhatunk bele.  Itt egy dologról nem volt még szó az a 
gyerekek.  Nem látjuk az elszámolást, sok szülőt érdekelne mi történik az 
elnökségben, hogy kell tovább menni, mik a jövőre vonatkozó tervek.  Egyre több 
gyerek van, egyre nagyobb a szakosztály, a tagság, meg kellene beszélni 
komolyan mi történjen. 
 
Észrevétel (Rechnitzer Dóra): Csatlakozom annyiban, hogy én is kicsit nagyobb 
hangsúlyt fektetnék az átlátható működésre, a szülőkkel való kommunikációra.  



Akár lehetne a szövetségen belül egy szülői és egy edzői bizottság, előre meg 
lehetne határozni a megvitatandó kérdéseket és erről számolna be az 
elnökségnek, hogy ne sokan egyszerre fogalmazzanak meg kéréseket, 
kérdéseket.  Személy szerint nem hiszek a blog-jellegű kommunikációban, mert 
ahhoz kell valaki aki azokat elolvassa és megválaszolja, feldolgozza, az egy külön 
munka.  Látszik, hogy a megnövekedett tagság több adminisztrációs és 
kommunikációs terhet okoz az elnökségnek, lehetne több szülőt is bevonni akik 
tudnának segíteni rengeteg kérdésben.   
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Megjegyzem, hogy az ügyrendi gyűléseken 
demokratikus úton megválasztott képviselők vannak jelen, akiket képviseleti 
joggal bíztak meg, így van ez az OP szövetség elnökségében is.  Ezeket a 
képviselőket bízzák meg, hogy változtassák meg a dolgokat.  Egyetértek abban, 
hogy be kellene iktatni egy előkészítő folyamatot és kellene az adminisztrációban 
is megújulást eszközölni. Véleményem szerint talán egy fizetett alkalmazott jót 
tenne az OP Szövetségnek, legyen akár alkalmazotti szinten vagy megbízással. Az 
elnökség tekintetében is a tagokat ezen szempontok figyelembe vételével 
kellene megválasztani és kellen egy strukturáltság és számonkérhetőség is. 
 
Szalontai Bence elnökségi tag válaszol: Én is elismerem, hogy a rám bízott 
feladatokat eszerint nem megfelelően csináltam.  Legyen egy új alapszabály.  Az 
elnökségnek is tudnia kell, hogy ez társadalmi munka, mindenki tegye bele az 
erre szánt időt, ezt hetente néhány vagy naponta 1-2 órát kell hogy jelentsen.  
Egyetértek ezzel az új struktúrával kellene foglalkozni, újra kellene szervezni az 
elnökség munkáját, kellene hozzá egy új keret és meg kell nézni, hogy a sok szülő 
aki van vállalna-e ebben tevékenységet. Osztályszövetség éves ügyrendi tervezet 
nagyjából tudjuk, hogy minden évben ugyanaz.  Munkaterv tervezet kellene a 
jövő évre. 
 
Észrevétel (Rechnitzer Dóra): Javaslom, hogy akkor csináljunk egy ilyen 
munkatervet, akár az év végével ezt el is fogadhatnánk. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Alapszabályt is kellene módosítani, mert 
tulajdonképpen abban semmi sem hatályos, csak a logó, véleményem szerint 
ebben nagyon kellene előre lépni. 
 
Észrevétel (Bányai Attila): Mik a tapasztalatok a svájci és az osztrák 
osztályszövetségben?  Ott hogy működik a szövetség?  Az IODA-t nem lehet 
megkérdezni erről? 
 



Ralovich Gábor elnök válaszol: Teljesen máshogy működik a svájci 
osztályszövetség, más nagyságrendű budget-je van.  Meg lehet kérdezni az IODA-
ban mik a tapasztalatok, de tudjuk hogy ebben nem segítenek, más a jogi 
státusza az IODA tagoknak és nekünk, mint az MVSZ egyik szervezetének. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: IODA tagság és alapszabály más és nem oda 
tartozik ez a kérdés, az az ő szervezetük, nem tartozunk alájuk szervezetileg, az 
egyirányban működik, minket az MVSZ tagság köt. 
 
Szalontai Bence elnökségi tag válaszol: Legyen meg egy jövő évi munkaterv és 
ügyrend, gondoljuk végig a jövő évet.  Az alapszabályt is át lehetne dolgozni, 
most csináljuk meg, ne várjunk jövő májusig. 
 
Török Péter elnökségi tag válaszol: Egyetértek az alapszabályt akár lehetne 
módosítani ebben az évben is. 
 
Szalontai Bence elnökségi tag válaszol: Igen, akkor legyen december 31. a 
határidő. 
 
 
Az ülést 20.15-kor berekesztették. 
 
 
Balatonfűzfő, 2017. október 7. 


